
 
 
 
 
 
Sborový dopis červen 2021 
 
Jestliže se chcete celým srdcem obrátit k Hospodinu, odstraňte ze svého středu 
cizí bohy… 
         1Sam7,3 Ek. 
 
Jestliže celým srdcem svým obracíte se k Hospodinu, odejměte bohy cizí 
z prostředku sebe… 
         1Sam7,3 Kr. 
 
 
 Nemáme rádi podmínky. A už 
vůbec ne podmínky, které klade 
někdo jiný. Bůh od nás něco očekává. 
Možná, že bychom jeho očekávání 
chtěli naplnit. Možná, že jeho 
očekávání se shoduje s naším 
snažením. Možná, že opravdu 
chceme se obrátit k Hospodinu. 
Možná, že jej máme za svými zády a 
nevíme, jak to udělat, abychom se 
s ním potkali čelem. Možná, že jen 
tak pootáčíme hlavou, abychom 
mohli být čelem k Bohu. Možná, že 
nás z toho otáčení bolí za krkem. 

 Jozue s Hospodinem udělal 
dobrou zkušenost, když na Boha 
hleděl zpříma. Hospodin jej posiloval, 
dával mu odvahu, byl s ním. Jozue 
totiž poznal, že pakliže chce být 
s Hospodinem v kontaktu, nemůže 
jej odstrčit jenom na okraj svého 
života a do středu nacpat kdejaké 
bůžky.  
 Zkuste si to. Zkuste se postavit 
a podívat se, co máte ve středu nejen 
svého života, ale hlavně svého srdce. 

 
 



Zprávy: 
Opravdu končí pandemie, která nás svírá již přes rok? Chtěli bychom tomu 

věřit. V období pandemie ve sboru neustály bohoslužby. Prostě to nešlo je 
zastavit. Každou neděli i v nejtvrdším lockdownu jsem každou neděli se svým 
mužem šla do kaple a chválila Boha, zvěstovala slovo a v roli modlitebníka jsem 
se modlila nejen za sbor, ale za všechny, kteří volali a volají o pomoc i Boží 
blízkost. Jen jednu neděli bohoslužby neproběhly, a to poslední neděli v roce. 
Dostihl mě covid.  
 Ještě je příliš brzo, abychom hodnotili, co to vše pro lidstvo znamená. Jistě 
jsme si opět museli uvědomit, že nejsme pány situace. Vrhlo nás to do nejistoty, 
kterou tak nemáme rádi. To, že je svět propojený, že můžeme kamkoli, nám 
najednou nastavilo hranice. Jaké hranice má vlastně náš život? Křesťané věří, že 
lidskou hranicí není smrt, ale touha po bohorovnosti, po ovládnutí všeho, čeho 
se lidské ruce dotýkají. 

Pandemie nám ukázala, jak je člověk zranitelný a křehký. Ukázala také to, 
že bez solidarity nejde žít. Ukázala nám i limity naší civilizované doby, která má 
sklon vše relativizovat.  
 

Přeji všem, abyste se mohli pomalu vrátit do normálu života. Uvědomuji 
si, že když to takto napíši, měla bych ještě říct, co je to ten normál. Možná to 
právě je ze svého středu odhodit vše, co nám brání žít s Hospodinem, 
v Hospodinu a pro Hospodina, zjeveném v Ježíši Kristu. 
 
Ses. kazatelka nadále administruje sbor v Jablonci nad Nisou, kde bude 
13. června volba kazatelky D. Kubíčkové na půl úvazku na období od 1.11.2021 – 
1.11. 2024. 
 
Rady starších se scházely on-line. První Rada starších, kde jsme se sešli, se 
konala 6. května 2021. 
Též biblické hodiny pro dospělé a předškolní děti se konaly on-line.  
Odloučení od osobního kontaktu a Vašich reakcí bylo pro mě velmi obtížné. 
Jako bych volala do tmy. Z telefonátů jsme věděla, že na mě všichni myslíte a 
modlíte se za mě i naši rodinu. Mockrát Vám za to všem děkuji. Posilovalo mě 
to a drželo ve chvílích domnělé samoty. 
 
V sobotu 15. května se uskutečnila sborová brigáda v Hostivaři. V domku po 
Ulrichových se dělaly malé úpravy a přestavba sborové knihovny a archivu. 
Prožili jsme pěkný den. Zúčastnily se i děti. Ses. Z. Bruknerová a K. Kunecká 
během úklidu byly s dětmi u Hostivařské přehrady, zatímco ostatní pracovali. 



Společný oběd, připravený formou studených chlebů, s patřičnými rozestupy, 
nás posílil. Děkujeme všem, kdo se na této brigádě podíleli. 
 
Dne 18. května se konečně mohly sejít maminky a předškolní děti na kostelní 
zahradě. Opékali jsme buřty, houpali na houpačkách a ryli v pískovišti. Dětské 
výskání a křičení přehlušil zvuk motorové pily našeho souseda.  
 
Dne 28. května proběhla akce Noc kostelů. Díky koordinátorce A. Kellerové 
a sestrám L. Bernardové Z. Bruknerové, L. Cílkpvé, K. Kunecké, E. Pěknicové, P. 
Šlapánkové bratrům V. Bruknerovi a Z. Šormovi a vlastně mnoha nejmenovaným, 
kteří přispěli, se tato akce uskutečnila.  
 
S radostí oznamujeme, že ses. Zuzana Bruknerová úspěšně zakončila kurz pro 
výpomocné kazatele. Na Sborové radě budeme hlasovat o jejím doporučení na 
výpomocného kazatele. Pakliže bude zvolena, na podzim tohoto roku 
proběhne její ordinace. 
 
Dne 13. června proběhne Rada starších. Krom zpráv ze sboru, revizní zprávy 
hospodaření, proběhne volba kazatelky Eva Šormové na období od 1.1.2022-
31.12.2022. 
 
V týdnech od 29. května do 7. června si ses. kazatelka bere dovolenou. 
 
 
Boží požehnání a pokoj, 
 
Eva Šormová       Eva Kejřová 
kazatelka        kurátorka 
 
 
 
 
 
 
 
 
          



 
 


